
 
 
 
 
Σχετικά µε τα αιτήµατα του Συλλόγου Φοιτητών, όπως διατυπώθηκαν στην απόφαση της από 16-6-2014 
συνέλευσης του: 
 
1. Περισσότερη εκπροσώπηση (τουλάχιστον ένας φοιτητής από κάθε τµήµα) από τους φοιτητές στο 
Συµβούλιο της Φοιτητικής Μέριµνας καθώς και γραπτή διαβεβαίωση ότι η Μέριµνα θα αποτελεί 
προτεραιότητα του Ιδρύµατος. 
 
Δηλώνουµε και δεσµευόµαστε ότι η φοιτητική µέριµνα αποτελεί προτεραιότητα του ιδρύµατος. Αυτό άλλωστε 
καταδεικνύεται και από το γεγονός ότι έχουµε ήδη υποβάλλει από 9 Μαϊου στο Υπουργείο Παιδείας (αρ. Πρωτ. 
3512/9.5.2014) προς έγκριση στα πλαίσια του προγράµµατος δηµοσίων επενδύσεων την ανέγερση της Β' 
φάσης της φοιτητικής εστίας µε προϋπολογισµό τρία εκατοµµύρια ευρώ. Σηµειώνουµε ότι αυτό είναι το 
µοναδικό νέο κτίριο που θα κτίσουµε και πιστεύουµε ότι θα το προκηρύξουµε το 2015. 
 
Το Συµβούλιο Φοιτητικής Μέριµνας, σύµφωνα µε τον Οργανισµό (άρθρο Γ22), αποτελείται από 3 καθηγητές 
και 2 φοιτητές. Δεσµευόµαστε ότι θα προτείνουµε στον Εσωτερικό Κανονισµό να ορίζεται ότι στις συνεδριάσεις 
του Συµβουλίου Φοιτητικής Μέριµνας θα µπορούν να συµµετέχουν συνολικά 5 φοιτητές (ένας από κάθε σχολή) 
εκ των οποίων οι δύο θα έχουν τις υποχρεώσεις και τα δικαιώµατα που ορίζονται στο άρθρο Γ22 του 
Οργανισµού και οι υπόλοιποι τρεις θα παρευρίσκονται ως παρατηρητές. Το πώς θα εναλλάσσονται οι 
εκπρόσωποι των σχολών θα ρυθµίζεται επίσης στον Εσωτερικό Κανονισµό. 
 
2. Όλα τα συγγράµµατα να είναι δωρεάν. Είναι αδιανόητο να πληρώνουν οι φοιτητές συγγράµµατα όπου 
το φθηνότερο κοστίζει 100 ευρώ. 
 
Το δωρεάν σύγγραµµα δεν είναι αρµοδιότητα του Οργανισµού, αλλά απόφαση της Πολιτείας. Θα στηρίξουµε τα 
δωρεάν συγγράµµατα δηµόσια, και µε επιστολή στον Υπουργό Παιδείας και µέσω της Συνόδου Πρυτάνεων. 
Δεσµευόµαστε ότι θα ανακοινώσουµε την πρόθεσή µας να επιδοτούµε τους νέους φοιτητές για αγορά laptop, µε 
ταυτόχρονη υποχρέωση όλων των διδασκόντων να αναρτούν όλο το υλικό των µαθηµάτων στο e-class. Τέτοιες 
προβλέψεις υπάρχουν ήδη στον οργανισµό. Δείτε, για παράδειγµα, το άρθρο Δ7.2 που αναφέρει ότι “οι 
παραδόσεις - σηµειώσεις των µαθηµάτων που διδάσκουν οι Καθηγητές όλων των βαθµίδων αναρτώνται 
υποχρεωτικά σε κατάλληλα προστατευµένη ιστοσελίδα του Πολυτεχνείου Κρήτης.” 
 
3. Κανένας φοιτητής να µην διαγράφεται για πειθαρχικά παραπτώµατα. Η τιµωρία των φοιτητών δεν 
αποτελεί µέρος της εκπαιδευτικής διαδικασίας. 
 
Η διαγραφή γίνεται µόνο από το δευτεροβάθµιο πειθαρχικό, στο οποίο προεδρεύει δικαστικός. Είναι ποινή που 
προβλέπεται για όλους, ακόµη και για τους Καθηγητές. Θα γίνεται µόνο σε πολύ σοβαρά παραπτώµατα (π.χ., 
πλαστογραφία πτυχίου ή άλλου δηµόσιου εγγράφου), τα οποία θα ορίσουµε, κατόπιν δηµόσιας διαβούλευσης, 
στον Εσωτερικό Κανονισµό. 
 
4. Έρευνα αποκλειστικά για το κοινωνικό συµφέρον και όχι για µεµονωµένα ιδιωτικά συµφέροντα. 
 
Με τον Οργανισµό, δεν αλλάζει τίποτε (σε σύγκριση µε το ισχύον θεσµικό πλαίσιο) σχετικά µε την έρευνα. 
Υπάρχουν ασφαλιστικές δικλείδες (Επιτροπή Ερευνών, Σύγκλητος) για την έγκριση των προγραµµάτων που 
εκπονούνται στο ίδρυµα. Εν συντοµία, οι ερευνητικές δράσεις και κατευθύνσεις που σήµερα έχει το ίδρυµα και 
τα εργαστήριά του δεν µεταβάλλονται λόγω του Οργανισµού. 
 
5. Γραπτές διαβεβαιώσεις ότι ο κύκλος σπουδών θα είναι πενταετής, ενιαίος και αδιάσπαστος µε master 
στο πτυχίο. 
 

ΠΟΛΥΤΕΧΝΕΙΟ ΚΡΗΤΗΣ 
ΓΡΑΦΕΙΟ ΠΡΥΤΑΝΗ 
Πολυτεχνειούπολη 731 00 Χανιά 
Τηλ. 28210 37001 / Fax 28210 37083	   	   	   	  	  



Ο Οργανισµός αποτρέπει την όποια διάσπαση: κανένας Πρύτανης ή Συµβούλιο δεν µπορεί να διασπάσει τις 
5ετείς σπουδές, καθώς για να γίνει κάτι τέτοιο απαιτείται σύνταξη ή αναθεώρηση νέου Οργανισµού µέσα από 
την ίδια διαδικασία. 
Το ολοκληρωµένο πρόγραµµα σπουδών µηχανικού είναι ενιαίο πρόγραµµα πρώτου/δεύτερου κύκλου, όπως 
ρητά αναφέρεται στον Οργανισµό. Όλοι οι σηµερινοί προπτυχιακοί φοιτητές και όλοι οι φοιτητές που θα 
εισάγονται µέσω πανελληνίων εξετάσεων, θα ανήκουν στο ενιαίο, ολοκληρωµένο πρόγραµµα σπουδών πρώτου 
και δεύτερου κύκλου όπως ορίζεται στο άρθρο Δ1.1.α. Εποµένως, δεν υπάρχει καµία διάσπαση στο πτυχίο και 
δεν υπάρχουν δύο ταχύτητες αποφοίτων (1ου και 2ου κύκλου), όπως κακώς έχει ειπωθεί ως επιχείρηµα κατά 
του Οργανισµού. Επιπλέον, εξασφαλίζεται µε αυτόν τον τρόπο η ισοδυναµία του διπλώµατος µηχανικού µε 
master (κάτι που αποτελούσε πάγιο αίτηµα των πολυτεχνικών σχολών) και εξασφαλίζονται τα επαγγελµατικά 
δικαιώµατα. Όχι µόνο δεσµευόµαστε σε αυτό, αλλά και το ΤΕΕ στηρίζει αυτήν την κατεύθυνση. Δείτε για 
παράδειγµα σχετική ανακοίνωση του ΤΕΕ σήµερα (18/6) στη σελίδα των Ανακοινώσεων, όπου ρητά δηλώνεται 
ότι: 
 
“Η πρόταση για τη διάρθρωση σπουδών που προτείνεται στον Οργανισµό του Πολυτεχνείου Κρήτης είναι 
σύµφωνη µε την διατυπωµένη άποψη του ΤΕΕ αφού αναφέρεται ρητά σε πενταετές δίπλωµα µηχανικού που 
επιπλέον ισοδυναµεί µε Master of Engineering και ως εκ τούτου κατατάσσεται στο 7ο επίπεδο του Εθνικού 
Πλαισίου Προσόντων. 
Η Πρόταση για τη διάρθρωση Σπουδών που προτείνεται στον Οργανισµό του Πολυτεχνείου Κρήτης µπορεί να 
αποτελέσει κοινό πλαίσιο διάρθρωσης σπουδών στους οργανισµούς των Πολυτεχνείων και Πολυτεχνικών Σχολών 
της χώρας.” 
 
6. Καµία επιβολή διδάκτρων ούτε στα Μεταπτυχιακά. 
 
Το άρθρο Δ1.1.α του Οργανισµού αναφέρει ρητά ότι “η φοίτηση για τους φοιτητές του ολοκληρωµένου 
προγράµµατος σπουδών µηχανικού είναι δωρεάν”. Συνεπώς, ο Οργανισµός απαγορεύει την εισαγωγή διδάκτρων 
οποιασδήποτε µορφής στις σπουδές του ενιαίου, ολοκληρωµένου προγράµµατος σπουδών µηχανικού πρώτου 
και δεύτερου κύκλου. Το 5ετές ενιαίο, ολοκληρωµένο πρόγραµµα σπουδών µηχανικού δεν θα έχει δίδακτρα σε 
κανένα έτος σπουδών. Άρα, δεν τίθεται θέµα διδάκτρων για τις 5ετείς σπουδές µηχανικού. 
 
Σχετικά µε τα µεταπτυχιακά προγράµµατα ειδίκευσης, που είναι διαφορετικά και δεν έχουν σχέση µε τις 5ετείς 
σπουδές µηχανικού, η νοµοθεσία, εδώ και αρκετά χρόνια, προβλέπει την εισαγωγή διδάκτρων. Εδώ και χρόνια, 
πολλά Ελληνικά ΑΕΙ έχουν δίδακτρα στα µεταπτυχιακά προγράµµατά τους. Για το συγκεκριµένο θέµα, ο Νόµος 
4009/2011 ορίζει ότι δίδακτρα για τα µεταπτυχιακά προγράµµατα ειδίκευσης µπορούν να µπουν µε απόφαση 
του Συµβουλίου Ιδρύµατος. 
 
Καταρχήν, διάταξη της νοµοθεσίας δεν µπορεί να αλλάξει από τον Οργανισµό. Επιπλέον, δεν βλέπουµε γιατί, 
αν καταφέρουµε να προσελκύσουµε αλλοδαπούς φοιτητές στα µεταπτυχιακά µας προγράµµατα, να µην µπουν 
δίδακτρα, τα έσοδα των οποίων θα µπορούσαν να χρησιµοποιηθούν για ενίσχυση των εκπαιδευτικών 
δραστηριοτήτων, του προϋπολογισµού των σχολών για αγορά εξοπλισµού και αναλωσίµων, και για τη 
φοιτητική µέριµνα. 
 
7. Από τη στιγµή που η «µαύρη» εργασία δεν ελέγχεται από το ίδιο το κράτος είναι παράλογο να ζητείται 
από τους φοιτητές να προσκοµίσουν δικαιολογητικά ότι δουλεύουν, ώστε να έχουν το δικαίωµα της 
µερικής φοίτησης. Να υπάρχει πρόβλεψη για αυτούς τους φοιτητές. 
 
Ο Οργανισµός, µε σκοπό να βοηθήσει τους εργαζόµενους φοιτητές, προβλέπει ότι οι φοιτητές του ενοποιηµένου 
πρώτου/δεύτερου κύκλου σπουδών που αποδεδειγµένα εργάζονται τουλάχιστον 20 ώρες την εβδοµάδα µπορούν 
να εγγράφονται ως φοιτητές µερικής φοίτησης. Δεσµευόµαστε ότι θα προτείνουµε στον Εσωτερικό Κανονισµό 
να ορίζεται ότι απλή δήλωση του φοιτητή θα αρκεί για να εγγραφεί ως φοιτητής µερικής φοίτησης σε ένα 
εξάµηνο. 
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